
 
 
Med vänlig hälsning
Torbjörn Karlsson
Ordförande 
Kommunstyrelsen
Trelleborgs Kommun
+46 (0)729-765112
 
Från: Hans Lindgren [mailto:bevara.cirkuskulturen@gmail.com] 
Skickat: den 18 juni 2018 01:05
Till: Karlsson, Torbjörn; stefan.hagman@ale.se; per-ola.mattsson@karlshamn.se;
jesper.englundh@politiker.enkoping.se; mehmet.coksurer@haninge.se;
kerstin.gadde@orust.se; eva-marie.ballovarre@almhult.se; mats.nilsson@sater.se;
hans.mahagen@kinda.se; johnny.carlsson@admin.herrljunga.se;
anders.rohfors@arboga.se; sune.andersson@fagersta.se; robert.stopp@taby.se;
magnus.weberg@sjobo.se; tomas.peterson@vimmerby.se; linnea.lindberg@asele.se;
liselotte.frojd@tanum.se; patrik.isestad@nynashamn.se; charliene.kiffer@hudiksvall.se;
per.aspengren@hammaro.se
Ämne: Rädda cirkuskulturen - påminnelse
 
Bästa Kulturpersoner - politiker såväl tjänstemän – som arbetar med kulturfrågor i er
kommun!
 
För mer än en månad sedan skrev vi till alla er i Sveriges alla kommuner som handhar och
beslutar i kulturfrågor i ett brådskande och angeläget ärende.
 
Vi skickade bifogade brev (wordfilen i detta mail) till er där både svenska kulturarbetare
såväl cirkusföretagare ville göra er uppmärksamma på att en majoritet av svenska
kommuner har de senaste 3-5 åren chockhöjt markhyresavgifter, börjat ta kraftigt betalt
för att cirkusen ska få sätta upp affischer under ett begränsat antal dygn (som sedan
plockas ned av cirkusen efter gästspelet), mm.
 
Läste ni inte uppropet?
Det kan ju ha försvunnit i cyberrymden det händer och detär ju sådant dom händer då och
då.
Därför skickar vi skrivelsen på nytt och hoppas på återkoppling från de 260 kommuner
som inte svarade eller reagerade.
Det kom inte många reaktioner. Endast ca 10 % av alla Sveriges kommuner. Några av
svaren var kortfattade och passiva med beskedet att hyran för cirkusplatsen inte var
kulturförvaltningen och kulturnämndens bord.  Inget mer.
 
Det var inte vad vi hade hoppats på – vi som författade uppropet ville att ni tjänstemän
skulle kontakta era kollegor inom kommunförvaltningen som har hand om
markuthyrningen. På samma sätt skulle ni som sitter som ordförande i kulturnämnden
(eller dess motsvarighet) skulle ni ”tackla” era politikerkollekor som sitter i de nämnder
som beslutar om (i många fall allt för höga) platshyrorna i er kommun.
Skulle varje kommun sänka platshyran för de turnerande cirkusarna (som hyr
cirkusplatsser ca 180 dagar om året) med 500 till 1000 kr skulle det innebära ca 1 000 000
kronor i mindre driftskostander för de turnerande cirkusarna.
1000 kr är lite pengar för en kommun, mycket för en turnerande cirkus.
 



Kulturpersonerna Kramfors Kommun och Dals Eds kommun svarade precis som vi
hoppades.
Deras utmärkta svar avslutar detta mail. (nedanför mailavsändarnas nämn)
 
Låt oss tillägga att till uppropet har även följande kulturpersonligheter anslutit sig:

·         Författaren Monica Zaak.
·         Regissören och dramatikern Per Simon Edström
·         Regissören Lars Rudolfsson

 
Den sistnämnde (som bl.a. varit chef för Malmö Operan och Orionteatern samt registrerat
ett flera musikaler av Björn Ulvaeus & Benny Andersson) har vänner arbetskamrater inom
cirkusvärlden och låter hälsa att trots det är midsommarvecka så brådskar det med
ärendet och att ni som kulturansvariga måste tar itu med vårt upprop omgående inom er
kommuns politiska och administrativa förvaltningar.
 
Pa uppdrag av undertecknarna av bifogat upprop (i Wordfilen)
Hans Lindgren & Johan Vinberg
Administratörer inom Cirkusakadmien
 
Kramfors kommuners svar på uppropet:
”Idag har kulturutskottet haft möte . Jag redogjorde för din skrivelse och det bestämdes
att jag skulle återkoppla till dig. Beslut togs att jag skulle kontakta Peter Levin som är
teknisk chef på kommunen och ansvarig för markplatserna. Han kommer få din skrivelse
samt att jag ber honom beakta kostnaderna när en cirkus kommer till Kramfors och att de
får den hjälp och stöd som de behöver.
Jag har även varit inne på Kulturrådets webbplats och läst om de förslag på åtgärder när
det gäller cirkus som är på gång. Tog även upp det på mötet idag.
Jag har en förhoppning att det ska upplevas enkelt och lätt att komma till Kramfors med
sin cirkus.
Allt gott!
 
 Med vänlig hälsning
Ninni Melander, Kulturchef Kramfors kommun
 
Dals Ed kommuns svar på uppropet:
”Hej
Kände inte till att ni drabbats av dessa höjda avgifter. Cirkus är för mig underhållning och
kultur av hög klass. Det borde ligga i kommunernas intresse att denna bransch kan få
fortsätta med sin verksamhet under med vettiga förutsättning. Jag arbetar för att vår
kommun skall vara attraktiv för våra kommunmedborgare. Ska förhöra mig lite här i vår
kommun vad som gäller när cirkus Maximum kommer till samhället.
 
Med vänlig hälsning
Morgan Funevall/ Fritid & Kulturchef”
 


